

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' SRI ISMAIL SABRI BIN YAAKOB
[BERA]**

TARIKH : 13.3.2019 (RABU)

SOALAN NO. 71

Dato' Sri Ismail Sabri bin Yaakob [Bera] minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan bagaimanakah pihak Kementerian memantau sijil-sijil palsu termasuk diploma, ijazah dan lain-lain yang terdapat di dalam negara yang digunakan oleh pihak yang tidak bertanggungjawab untuk mendapatkan pekerjaan dan setakat ini berapakah jumlahnya yang telah berjaya dikesan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) memandang serius isu penggunaan kelulusan akademik palsu terutamanya oleh segelintir pihak bagi kepentingan-kepentingan tertentu. Dalam konteks pengurusan pendidikan tinggi swasta, pihak Kementerian sentiasa menjalankan pemantauan dan penguatkuasaan ke atas Institusi Pendidikan Tinggi Swasta (IPTS) bagi memastikan IPTS sentiasa mematuhi akta dan peraturan di bawah Akta 555 (Akta IPTS 1996).

Bagi mengekang penularan kes-kes kelulusan akademik palsu yang semakin menjadi-jadi ketika ini, Kementerian telah mengambil pelbagai inisiatif yang mencakupi langkah-langkah pemantauan dan pencegahan serta tindakan bersifat punitif sekiranya mempunyai keterlibatan IPTS antaranya:

SOALAN NO : 71

- (a) bekerjasama dengan Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia (SKMM) bagi menyekat akses ke laman-laman sesawang yang disyaki menawarkan atau menjual sijil kelayakan akademik palsu secara atas talian. Bantuan Kementerian Luar turut dipohon oleh Kementerian Pendidikan Malaysia bagi menyerahkan nota diplomatik kepada negara-negara lain memaklumkan pihak berkuasa negara tersebut bahawa terdapatnya hos pelayan (*server*) yang menawarkan perkhidmatan penjualan kelayakan akademik palsu secara atas talian;
- (b) berkongsi maklumat siasatan dan risikan dengan agensi penguat kuasa lain seperti Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) dan Polis Diraja Malaysia (PDRM) khususnya bagi kes-kes penawaran kelayakan akademik palsu yang didalangi sindiket tertentu serta boleh mendatangkan kerugian ke atas mana-mana pihak;
- (c) memberi penerangan dari masa ke semasa kepada masyarakat bagi meningkatkan tahap kesedaran serta sentiasa berwaspada dengan menyemak status program pengajian yang diluluskan melalui *Malaysia Qualification Agensi* (MQA) dan Kementerian Pendidikan Malaysia sekiranya melibatkan institusi dalam negara dan sekiranya institusi luar negara, ianya boleh disemak melalui pihak berkuasa negara berkenaan; dan
- (d) menggalak dan menyarankan Institusi-institusi Pendidikan Tinggi (IPT) mengguna pakai teknologi dan ciri keselamatan terkini bagi memelihara ketulenan dan kesahihan maklumat yang dipaparkan sijil, diploma dan ijazah yang dikeluarkan. Terdapat IPT dalam negara yang telah membangunkan mekanisme semakan rekod kelayakan akademik yang efisien dan mesra pengguna seperti penggunaan QR Code pada sijil. Dengan ini proses semakan menjadi lebih mudah dan maklumat yang tepat dan dipercayai dapat dikemukakan kepada pengguna. Sebagai contoh, Universiti Islam Antarabangsa Malaysia (UIAM) merupakan institusi pengajian tinggi pertama menggunakan Sistem Pengeluaran dan Pengesahan Universiti atau '*e-Scroll*' yang menggunakan teknologi *Blockchain*.

SOALAN NO : 71

Proses pengesahan dapat dibuat di seluruh dunia dengan pantas dengan mengimbas kod respon pantas atau kod QR yang dicetak pada ijazah berkenaan. Sistem *e-Scroll* ini turut diguna pakai di Universiti Malaya (UM) dan Universiti Teknologi Malaysia (UTM). Dengan menggunakan sistem ini, pihak-pihak berkepentingan seperti majikan boleh membuat semakan bagi menentukan kesahihan dan ketulenan sijil tersebut.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, KPM telah membangunkan sistem pangkalan data bagi penerima Ijazah Kehormat dan Doktor Falsafah (Ph.D) di peringkat Kementerian. Pangkalan data ini melibatkan graduan daripada IPTA dan IPTS yang bergraduat di Malaysia sahaja. Sistem ini sentiasa dikemas kini dari semasa ke semasa. Bagi fasa seterusnya, kementerian bercadang untuk memperluaskan penggunaannya meliputi pemegang kelayakan akademik peringkat sijil, ijazah sarjana muda dan sarjana di IPTA dan IPTS dalam negara dan warganegara Malaysia yang mendapat Ph.D dari institusi di luar negara. Semakan nama boleh dilakukan dengan melayari pautan: <https://dohe.moe.gov.my/award/> .

Tuan Yang di-Pertua,

Aspek integriti dan profesionalisme tenaga pengajar akademik di Institusi Pendidikan Tinggi Swasta (IPTS) yang dikawal selia oleh kementerian sentiasa dipastikan supaya berada pada tahap piawaian yang telah ditetapkan dan tidak menggunakan kelulusan akademik palsu untuk tujuan mengajar. Seksyen 51 Akta 555 memperuntukkan bahawa tenaga pengajar IPTS perlu mendapatkan permit mengajar yang dikeluarkan oleh Ketua Pendaftar sebelum dibenarkan mengajar di mana-mana IPTS.

Selain itu Seksyen 77 Akta 555 menyatakan bahawa sesuatu IPTS yang mengendalikan apa-apa kursus pengajian atau program latihan yang baginya sijil, diploma atau ijazah dianugerahkan secara berlawanan dengan akta ini, melakukan suatu kesalahan dan boleh, apabila disabitkan, didenda tidak melebihi dua ratus ribu ringgit atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi dua tahun atau kedua-duanya.

SOALAN NO : 71

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, mengikut rekod, sebanyak 16 kes pemalsuan dokumen akademik melibatkan IPTS dan institusi-institusi swasta lain diterima kementerian dari tahun 2016 hingga kini. Majoriti aduan-aduan ini sedang disiasat oleh pihak Polis DiRaja Malaysia (PDRM) di bawah Seksyen 465 Kanun Keseksaan. Terdapat juga antara aduan tersebut yang melibatkan institusi yang berdaftar dengan kementerian lain selain daripada KPM.

Aduan-aduan yang diterima kementerian yang mengaitkan IPTS dengan pengeluaran sijil dan ijazah palsu tanpa melalui proses pengajaran dan pembelajaran yang sempurna telah disiasat dan didapati tiada bukti kukuh menunjukkan kegiatan ini berlaku di IPTS. Kebanyakan aktiviti penjualan kelayakan akademik palsu ini didalangi sindiket-sindiket tertentu yang berpangkalan sama ada di dalam mahupun di luar negara. Kes-kes yang mempunyai penglibatan sindiket seperti ini diambil tindakan oleh pihak PDRM berpandukan siasatan di bawah Kanun Keseksaan atau pihak SPRM menerusi Akta SPRM 2009. Pihak kementerian akan meneruskan dan mempertingkatkan lagi kerjasama dengan agensi-agensi yang berkenaan agar isu penggunaan kelayakan akademik palsu ini dapat dibendung daripada terus berleluasa.

Selain itu, MQA turut memberi penerangan kepada Institusi Pendidikan Tinggi melalui sesi Dialog bersama PPT yang diadakan secara berkala mengikut zon. Setiap majikan Institut Pendidikan Tinggi (IPT) bertanggungjawab untuk menyaring setiap maklumat pemohon sebelum dilantik ke jabatan masing-masing untuk kesahihan sijil atau ijazah yang digunakan.

Dalam konteks penilaian akreditasi, jika mana-mana IPT memalsukan maklumat permohonan termasuk maklumat kelayakan staf akademik, maka ia boleh dikenakan tindakan di bawah Seksyen 99 Akta Agensi Kelayakan Malaysia 2007 (Akta 679) jika disabitkan boleh didenda tidak melebihi RM 20,000 atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi satu tahun atau kedua-duanya.

Sekian, terima kasih.